
Vážené dámy, vážení páni, 

 

Dovoľte, aby som sa k verejnej schôdzi občanov vyjadril svojimi postrehmi aj ja. 

Pretože tém, ku ktorým sa chcem vyjadriť, je viac, svoje názory som si pripravil 

písomne aj preto, aby pani zapisovateľka nemala výčitky, že niečo nestihla 

zaznamenať.  

Po nástupe do funkcie poslancov obecného zastupiteľstva obce Rakovice 

dostali poslanci užitočnú pomôcku : Sprievodca kompetenciami volených 

predstaviteľov samosprávy 2014 – 2018. Z množstva informácií, ktoré 

publikácia obsahuje som sa v právach a povinnostiach poslanca dozvedel, že 

právo poslancov vyžadovať informácie a vysvetlenia od riaditeľov obcou 

zriadených alebo založených organizácií, od podnikateľov pôsobiacich na 

území obce alebo od štátnych orgánov (§ 25 ods. 4 písm. c/, d/ a f/ Zákona 

o obecnom zriadení je využívané v minimálnej miere ( ak vôbec ). 

Žiaľ, táto skutočnosť platí aj v našej obci a každá nie príjemná otázka vyvoláva 

protiotázku, čo sa tým sleduje a o čo ide.  

Uvediem iba okruh tém, ktoré sme v priebehu súčasného funkčného obdobia 

riešili. Podľa možností a svojich IT-schopností som sa snažil ku každej téme 

pripnúť odkaz na internetovú stránku, na ktorej sa každý môže dozvedieť viac 

Podľa záujmu sa na podrobnosti môžete spýtať poslancov, či starostu. 

 

1) Rakovické platidlo 

K tejto téme, ktorá bola aktuálna v r. 2015, žiaľ nemôžem poskytnúť žiadne 

odkazy, pretože zápisnice z roku 2015 sú nečitateľné. Verím, že závada bude 

čoskoro odstránená, preto len základná informácia: Toto platidlo, na zavedenie 

ktorého predložil návrh ing. Šmýkal, malo slúžiť k zatraktívneniu a propagácii 

obce. 26.marca 2015 sme vycestovali do obce Široké na východ republiky, aby 

sme sa dozvedeli o možnostiach, plusoch a mínusoch, ktoré by takéto platidlo 

mohlo priniesť obci. Výrobné náklady na 1 mincu, ktorá by mala hodnotu 1 €, 

sú cca 50 centov. O všetkom sme informovali aj občanov v informačnom letáku, 

ktorý sme roznášali do domácností spolu s dotazníkom o PHSR. Boli oslovené 

predajne, pohostinstvo i v susedných obciach. Všetci súhlasili s odberom mincí 

a ich následnou výmenou za eurá na obecnom úrade. Starosta mal danú 

problematiku prerokovať s majiteľom predajne PT, pánom Táborským. 



Výsledok bol taký, že vraj predavačky povedali, že to oni robiť nebudú. I napriek 

prijatému uzneseniu o zavedení rakovického platidla sa o platidle viac 

nehovorilo.  

 

2) Zberný dvor 

K zbernému dvoru prebehlo viac diskusií, názorov i podnetov od občanov, preto 

len v stručnosti. Pre porovnanie – zberný dvor pre mesto Piešťany s cca 30 tis. 

obyvateľmi má cca 2 000 m2, oproti 1600 m2 nášho zberného dvora. 

V oznámení p. starostu o potrebe zberného dvora bola citovaná i kontrolórka 

obce, p. Lucia Ďuračková, ktorá sa k technike vyjadrila : (citujem) Podľa názoru 

hlavného kontrolóra obce, ing. Lucie Ďuračkovej závažná je skutočnosť, že po 

zrušení terajšieho zberného miesta môže dôjsť k poškodeniu zakúpenej 

techniky... , resp. „Kontrolórka hovorí, že obec sa má o svoj majetok starať, keď 

by sme traktor a ostatné stroje, prístroje premiestnili, tak by sa znehodnotili.“ 

 ( Z Á P I S N I C A zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Rakoviciach konaného dňa 13. septembra 

2017 ).                                        

V debatách, ktoré prebiehali pred kúpou pozemku bola starostom 

prejudikovaná zodpovednosť tých, ktorí s kúpou pozemku nesúhlasili, za 

poškodenie a znehodnotenie strojov a zariadení, ak by stáli na voľnom 

priestranstve. Priložené fotografie dokumentujú, ako sú „zagarážované“ stroje 

– vozidlo, traktor, hasičská technika.  Toto garážovanie je možné si osobne 

pozrieť - o týždeň o dva týždne o mesiac, pretože pod prístreškom a v garáži sú 

iné veci a uvedené stroje – vozidlo Felícia, traktor s príslušenstvom, hasičská 

technika sa pod prístrešok ani do garáže nezmestia. Chcem sa spýtať starostu 

a p. kontrolórky na vyvodenie zodpovednosti za znehodnocovanie strojov 

a zariadení, ktoré tu takto, na voľnom priestranstve stoja už tri roky, od januára 

do decembra. 

 

3) Skládka Rakovice, resp. Rakovice s.r.o. 

K tejto téme ponúkam odkazy na Zápisnice z rokovaní Obecného zastupiteľstva. 

 Z Á P I S N I C A zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Rakoviciach  konaného dňa  29. 

februára 2016. 

Bod 4.  Rakovice s.r.o. 

 



 

Z Á P I S N I C A zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Rakoviciach  konaného dňa  30. augusta 2016 
 

Bod 3.  Rakovice s.r.o. 
 

Z Á P I S N I C A zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Rakoviciach konaného dňa 13. decembra 
2016: 

 

Bod 13. Rôzne 13.1. 

 

 

Register účtovných uzávierok ministerstva financií, v ktorých je uvedené aj 

čerpanie mzdových prostriedkov spoločnosti Rakovice s.r.o. : 

http://www.registeruz.sk/cruz-public/domain/accountingentity/show/485434 

Povinnosť zverejňovať ÚZ za skoršie roky nebola, ale verím, že nebude problém 

účtovné uzávierky spoločnosti Rakovice s.r.o.  od vzniku spoločnosti sprístupniť. 

 

4) Nakladanie s odpadom – kompostovanie, separácia odpadu.  

Legislatívne nezvládnuté témy na štátnej úrovni už niekoľko rokov.  

„Kompostáreň“ : Pozitívne na nej je, to znamená aj na snahe starostu v tejto 

veci, že obyvatelia Rakovíc sa môžu legálne zbaviť svojho biologického odpadu. 

Aj keď miesto, kam sa bioodpad odváža nepatrí obci, ale ho užívame s tichým 

súhlasom VÚC, ktorému plocha starej skládky patrí. Ďalšie pozitívum, ktoré na 

tomto mieste vidím je, že podrvený biologický odpad sa po rozložení, ak 

medzitým pri náhodných požiaroch nezhorí, jednoducho rozhrnie a poslúži na 

prekrytie telesa bývalej skládky, s možnosťou následnej výsadby zelene. To 

znamená, že nám odpadnú na prvý pohľad banálne starosti, ako kompostovanú 

biomasu využiť. 

Separácia odpadu: Páni zo spoločnosti JRK, ktorí nás na verejnej schôdzi 

občanov informovali o výhodách a potrebe separovania odpadu, spomenuli aj 

obec Palárikovo, kde separácia stúpla na nadpriemernú úroveň. Motivácie sú 

rôzne. Jednou z nich by mohlo byť masívnejšie úľavy na platbách za vývoz 

komunálneho odpadu. Myslím, že naša obec si to môže dovoliť, pretože 

dostávame značné finančné prostriedky, ktoré nám zo zákona patria, z každej 

uloženej tony odpadu na skládku. 

http://www.registeruz.sk/cruz-public/domain/accountingentity/show/485434


 

Zákonné poplatky, ktoré obec dostáva za uložený odpad na skládke za posledné 

tri roky: 

2015 :   137197,23 € 

2016 :   151 378,91 € 

2017 :   158 442,81 € 

 

 

Je veľa ďalších tém, ktoré by bolo treba riešiť, a ktorým sa nevenujeme, napr. 

vysporiadanie pozemkov a ktoré nás všetkých po rokoch určite dobehnú. 

Záverom by som si dovolil odpovedať na otázku, ktorú som napísal v úvode 

môjho príspevku : o čo mi ide a čo tým sledujem ? V podstate mi nejde o nič 

a nič tým nesledujem. Možno jednu malú drobnosť. Či sa dokážeme zaujímať 

o veci verejné a ak prejavíme záujem, či dokážeme aj požiadať o odpovede 

a vysvetlenia na svoje otázky.  

Jedni predstavitelia štátu sa chvália nebývalým ekonomickým rastom 

a stúpajúcou životnou úrovňou, iní hovoria o rozkrádaní a rozoberaní tohto 

štátu na súčiastky. Tak ako sa hovorí, že základ štátu je rodina, tak možno 

povedať, že základ spoločnosti, jej základnou súčiastkou je malebná, rozvojová 

dedinka. Aj naša dedinka. 

 

 

 

Ján Baracka, nezávislý poslanec 

 

Rakovice, 8.3.2018 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 


